
建筑结构学报 2010, 31(06) 89-95 DOI:      ISSN: 1000-6869 CN: 11-1931/TU

本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索                                                            [打印本页]   [关闭] 

学学学学术论术论术论术论文文文文 扩扩扩扩展功能展功能展功能展功能 

本文信息

Supporting info 

PDF(0KB)

[HTML全文] 

参考文献[PDF] 

参考文献 

服务与反馈

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

引用本文 

Email Alert 

文章反馈 

浏览反馈信息 

本文关键词相关文章

结构

设计

高性能计算

软件

本文作者相关文章

PubMed

工程工程工程工程结结结结构构构构设计设计设计设计中的高性能中的高性能中的高性能中的高性能计计计计算算算算

李云李云李云李云贵贵贵贵

中国建筑科学研究院， 北京 100013

摘要摘要摘要摘要： 

高性能计算技术以分布式计算资源和网络技术为基础，依托高端并行计算技术和可视化，可高效地解决大型复杂

结构高精度分析、优化和控制等问题，从而促进工程结构设计水平和设计质量的提高。近年来，我国土木工程正

处于高速发展时期，随着计算机软硬件技术的发展，常规的工程设计有限元分析和设计计算已经普及。而由于超

高、超长、大跨度等复杂工程的大量涌现，工程结构设计中对高性能计算的需求越来越迫切。高性能计算是指运

用有效的算法，快速完成科学研究、工程设计、金融、工业以及社会管理等领域内具有数据密集型、计算密集型

和I/O（数据输入输出）密集型的计算。本文概要地介绍了高性能计算技术的有关概念、国内外发展现状，以及

在工程结构分析中应用的最新进展，供工程设计人员参考。 图3参9 
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High-performance computing in structural design

LI Yungui

China Academy of Building Research, Beijing 100013, China 

Abstract: 

HPC technology is based on the distributed network technology and computing resource, and depends 
on parallel computing technology of high-end computing software. Therefore, the use of HPC 
technology can contribute to solving the problems of high precision analysis, optimization and control 
for large and complex structures effectively, facilitating the improvement of building design quality. In 
recent years, people have witnessed the rapid development of civil engineering industry in China. With 
the progress of computer hardware and software technology, the common methods of finite element 
analysis and computing for structural design have become more and more widespread. Currently, the 
need for high-performance computing (HPC) technology shows increasingly urgent in structural design 
due to the upsurge of complex projects such as super high-rise, super-long span structures. The paper 
provides a state of the art review on HPC and the application in structural analysis.9Refs.In Chinese.
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